
حقوقدان عضو FIFA پیگیر پرونده
فدراسـیون فوتبـال اردن و زهـره

کودایی
با اعلام زهره هراتیان، پرونده حقوقی درباره اتهام فدراسیون
فوتبال اردن در جریان است و یکی از حقوقدانهای نخبه که در لیست

فیفا هم قرار دارد، این پرونده را پیگیری میکند.

به گزارش ” مادران ودختران ” زهره هراتیان رییس مرکز پزشکی
فوتبال ایران، توصیحاتی درباره پیگیری پرونده فدراسیون فوتبال
اردن ارائه داد. هراتیان درباره انتشار نامه شکایت فدراسیون
فوتبال اردن از زهره کودایی دروازه بان تیم ملی فوتبال بانوان در
ً نباید منتشر توییتر رئیس فدراسیون اردن، گفت: این نامه اصلا
میشد. وقتی منتشر شد ما متوجه شدیم که یک نامه دیگری هم بوده
است. کنفدراسیون فوتبال آسیا هیچ موقع فدراسیون ایران را در
جریان نگذاشت. هر موردی که در آن شک و تردید باشد باید به صورت
کتبی به AFC فرستاده شود حتی در مواردی اصرار شده است که محرمانه
باشد. کنفدراسیون آسیا هم بررسی میکند و اگر مستند بود توضیحاتی

از فدراسیون ایران میخواهد و پروندهای باز میشود.

رئیس مرکز پزشکی ایفمارک ادامه داد: ما در جریان نبودیم و این
یعنی قطعاً مستندات کافی نداشتهاند و نامهای به فدراسیون ایران
ارجاع داده نشده است. موضوع عجیب برای ما این بود که یک نامه
رسمی که در آن اتهاماتی مطرح شده، چطور توییت میشود؟ در ذهن
کسانی که در جریان نیستند و نمیدانند تعیین جنسیت در فوتبال چطور

است، سئوالاتی مطرح میشود که به اتهامات دامن زده میشود.

هراتیان تاکید کرد: در ورزش بین الملل و فوتبال اخلاق اهمیت زیادی
دارد. برای همین این سئوال برای ما ایجاد شد که چرا فدراسیون

اردن چنین کاری کرد.

واکنش فدراسیون فوتبال نسبت به این اقدام اردن چه بوده است؟
 هراتیان در پاسخ به این سئوال گفت: کارگروه حقوقی در فدراسیون
فوتبال جزو نخبگان هستند. یکی از نخبهترین حقوق دانهای ورزشی که
در لیست فیفا هم هست، مستقیم پیگیر این پرونده شده است و

فدراسیون کارش را به درستی انجام میدهد.
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رئیس ایفمارک در ادامه با اشاره به واکنش کم جامعه ورزش و بانوان
نسبت به این اتهام، گفت: ما چیزی به نام مسئولیت اجتماعی در ورزش
داریم. از جامعه ورزش بخصوص بانوان انتظار داشتیم که عکس العمل
نشان بدهند. فدراسیون اردن به خاطر فشارهایی که آمد یک بیانیه
دیگر صادر کرد تا آن بیانیه اول را کمرنگتر کند. ما باید طوری
واکنش نشان بدهیم که منجر به عذرخواهی شود و حالت پیشگیری پیدا

کند.

هراتیان همچنین در خصوص اینکه آیا زهره کودایی شخصاً اقدام به
شکایت از فدراسیون اردن کرده است؟ افزود: با راهنمایی حقوق
دانهای ورزشی، راههایی در این مورد وجود دارد. این حق برای ایشان

وجود دارد.

هراتیان در پایان گفت: خواستم به یک نکته دیگر اشاره کنم.
حقوقدانهایی که میخواهند کمک کنند به متن بیانیه فدراسیون اردن
توجه کنند. در خط چهارم یا پنجم این بیانیه گفتهاند که این کارها
سابقه داشته و حتی بحث دوپینگ را مطرح کردهاند. اینها چیزهایی
است که قابل شکایت است. وقتی دوپینگ مثبت باشد، باید سراسری اعلام
شود. تیم بانوان ایران در تمام ردههای سنی هیچ مورد مثبتی از
دوپینگ در هیچ رقابتی نداشته است. حتی تعیین جنسیت که اشاره
کردند چیزی بود که همین کشورها شروع کردند و مستندی نداشتند.
اینها قابل پیگیری است. از حقوقدانهای ورزشی میخواهم پیگیری کنند
تا علاوه بر اعاده حیثیت، به حکمی برسند که دیگر چنین چیزی تکرار

نشود.


